
 

 ' ' ופה לביטחון ישראלפטור בחוק לשישית מהציבור היהודי הוא קטסטר''

חסלו את מודל צבא  חקיקה רשמית של פטור משירות לחרדים יחד עם עודפי כוח אדם, מזהיר עפר שלח, י

העם. הפתרון שהוא מציע, ומתחיל לחלחל למיינסטרים, הוא שירות לאומי ביטחוני, שגם יסייע להגן על  

 וגם יאיים פחות על החרדים ויאפשר להם לשמור על אורח חייהם  -העורף, גם יחזק את תחושת השוויון 
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בחינת עפר שלח, גיוס החרדים הוא רק אחת משורה ארוכה של סוגיות שנוגעות לכוח האדם בצה"ל. לפני  מ

עמודים, המציע מודל   122סם שלח מסמך מפורט בן חצי שנה, עוד לפני כינונה של הממשלה הנוכחית, פר 

חדש למבנה כוח האדם בצה"ל. את המסמך פתח בהצהרה כי "המרכיבים השונים של כוח האדם בצה"ל,  

שירות החובה, הקבע, והמילואים, עומדים בפני שורת אתגרים המתלכדים לכדי סכנת משבר של ממש",  

. אבל גם שלח לא האמין שהאירועים יתגלגלו בקצב  ומשם סקר בהרחבה את התפוררות האתוס המשותף

כה מהיר ויגיעו למצב שהוא מגדיר כיום במילים ברורות: "אם יהיה פטור בחוק לשישית מהציבור היהודי,  

 רבים יאמרו 'אני לא אתגייס'. בלתי נמנע שזה יקרה, וזו קטסטרופה לביטחון ישראל". 

כוח האדם של צה"ל, בזכות עיסוק רב־שנים בנושאי    שלח הפך למעין אוטוריטה בכל מה שקשור למבנה 

לפני   כבר  ב־  20ביטחון.  העיקריים:  2003שנה,  טיעוניו  את  שהציג  והכסף",  "המגש  ספרו  את  פרסם   ,

"שיעור המשרתים בחברה הישראלית הולך וקטן", ו"הצבא זקוק לפחות כוח אדם, אבל לכוח אדם איכותי  

(, וגם 2020– 2013נכנס לפוליטיקה כחבר כנסת מטעם יש עתיד )  יותר, ולפרקי זמן ארוכים יותר". מאז 

שם עסק בנושאי ביטחון ובפרט כוח אדם, כיו"ר ועדת המשנה לבניין הכוח של ועדת חוץ וביטחון. הוא היה 

 22שהוציא לרחובות מאות אלפי חרדים, והעניק פטור מגיל    2014דמות דומיננטית בניסוח חוק הגיוס ב־

ספר נוסף, "האומץ לנצח: מדיניות ביטחון לישראל",    2015שנתיים. בין לבין פרסם ב־ לתקופה קצובה של

הוא חוקר בכיר במכון למחקרי   2021שבו פרס את תפיסת הביטחון העדכנית שישראל צריכה לאמץ. מאז 

 ביטחון לאומי. 
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